
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-10-07 12:35:00

Iohannis: E nevoie de masuri mai hotarâte decât pâna acum pentru a duce pretul

energiei în jos

Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Presedintele Klaus Iohannis a declarat, vineri,

ca la nivelul Uniunii Europene este nevoie de masuri "mai hotarâte" decât pâna în prezent, astfel încât

pretul energiei sa scada.

 

"E nevoie de masuri mai hotarâte decât am avut pâna acum pentru a duce pretul energiei în jos. Cu toate

sanctiunile, cu toate masurile, care au fost bune si care s-au luat pâna acum, nu s-a reusit înca o coborâre

semnificativa a preturilor energiei si asta înseamna ca trebuie sa fim mai hotarâti. Eu ramân la propunerea mea - sa

despartim piata gazului de piata electricitatii si cred ca din ce în ce mai multi din Consiliu sunt de aceeasi parere.

Sper sa se convinga si Comisia ca asta este una dintre masurile care poate sa dea rezultate", a sustinut seful

statului, înainte de a participa la reuniunea informala a Consiliului European de la Praga.

 

El a subliniat ca este nevoie si de diversificarea resurselor pentru energie la modul general.

 

"Aici avem ceva progrese, dar înca prea putine. Interconectorul Grecia - Bulgaria a început sa functioneze, dar

capacitatea trebuie crescuta. Capacitatea porturilor europene pentru LNG, pentru gaz lichefiat, trebuie crescuta si

alte masuri", a afirmat Iohannis.

 

Consiliul European va discuta la Praga si despre situatia din Ucraina.

 

"Vom condamna categoric anexarile de teritorii de catre Rusia, nerecunoscute, dar, în acelasi timp, vreau sa salut

expres adoptarea celui de-al optulea pachet de sanctiuni, care a fost aprobat în discutiile din saptamâna care a

trecut. Pe de alta parte, vom discuta câteva masuri, sper destul de concrete, legate de iarna care vine - cum putem

sa sprijinim Ucraina pentru a trece peste iarna care va veni", a spus presedintele Iohannis.

 

Potrivit sefului statului, discutiile din cadrul reuniunii Consiliului European vor viza si chestiuni legate de

economie la modul general.

 

"Masuri care vin sa previna o recesiune în Europa sunt evident necesare", a mentionat el.

 

Cu privire la propunerea avansata de presedintele Comisiei Europene, Ursula Von der Leyen, privind plafonarea

temporara a preturilor la gazele naturale, presedintele Iohannis a reiterat ca expertii CE trebuie sa vina cu detalii

pentru aceasta limitare a preturilor, astfel încât sa nu afecteze furnizori precum Norvegia, care livreaza o treime din

gazul european. În legatura cu cresterea alocarii pentru proiectul RePower, presedintele Iohannis a afirmat ca

pentru România aceasta ar fi binevenita.

 

"Cred ca, în definitiv, este nevoie de un pachet mai amplu de masuri nu doar sa trecem iarna, ci sa beneficiem în

perspectiva de energie suficienta si de preturi accesibile pentru populatie", a mai spus seful statului.
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